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a r m a n m e l i . i r  حسن هانی زاده  
در گفت وگو با »آرمان ملی«: 

 مذاکرات ایران و عربستان 
وارد فاز سیاسی شده است

 آتش بس در یمن نتیجه کاهش تنش ها میان 
عربستان و ایران است

گــزارش
 واکنش برخی از نمایندگان 

به سفر خانواده قالیباف به ترکیه
دستگاه های امنیتی با عناصر پشت پرده 

احتمالی برخورد کنند
  بدان راه ابن ملجم مرادی در پیش گرفته ای، اخوی!

گفت وگــو

آرمان ملی- علیرضا 
نشست  در  پورحسین: 
دو هیات امنیتی ایران و 
عربستان در بغداد که با 
حضور نخست وزیر عراق برگزار شد، دو طرف 
توافق کردند که به نشست های امنیتی پایان 
دهند و مذاکرات دیپلماتیک در دستور کار 
قرار گیرد. اگرچه هنوز اخبار رسمی در مورد 
محتوای آخرین دور گفت وگوها و توافقات 
احتمالی منتشر نشده اما اطلاعات رسیده 
حاکی است که فضای مثبت نشست اخیر 
امیدواری ها برای گام نهادن دو کشور در مسیر 
از سرگیری روابط را افزایش داده است. با توجه 
به شکل  گیری فضای مفاهمه و گفت وگوهای 
سازنده میان نمایندگان دو کشور، برخی 
کارشناسان پیش  بینی می کنند که در آینده 
نزدیک زمینه برگزاری جلسه مشترک میان 
وزرای خارجه ایران و عربستان فراهم شود. 
در راستای بررسی این مسائل »آرمان ملی« 
گفت وگویی با حسن هانی زاده، سفیر پیشین 
ایران در لبنان داشته است که در ادامه 

می خوانید. 
 روند مذاکرات ایران و عربستان را 

چگونه ارزیابی می کنید؟
از سال گذشته با میانجیگری مستقیم دولت 
عراق، مذاکرات میان ایران و عربستان آغاز 
شده است که روند آن با توجه به اختلافاتی 
که وجود داشت به کندی پیش رفت.  ابتدا 
برخی مسائل امنیتی میان طرف های مذاکره 
مطرح شد تا رایزنی ها در خصوص اختلافات 
امنیتی فی ما بین در دستور کار قرار گیرد. آغاز 
مذاکرات میان ایران و عربستان همزمان شد 
با پیروزی دموکرات ها در انتخابات آمریکا و 
همین امر سبب شد تا عربستان با توجه به 
اختلافات تاریخی که با دموکرات ها دارد، 
بیشتر احساس خطر کند و به سمت مذاکره 
با ایران ترغیب شود. دموکرات ها از دیرباز در 
خصوص مسائل حقوق بشری با عربستان 
اختلاف نظر داشته اند و در همین راستا با 
محمد بن سلمان به واسطه حذف مخالفین 
داخلی اش زاویه دارند. دستگیری 400 نفر 
از روشنفکران عربستانی در این مدت نیز 
تنش های سیاسی را بیشتر کرده است و سبب 
شده تا دموکرات ها و مقامات عربستان رابطه 
نزدیکی نداشته باشند. همین امر بود که حتی 
سبب شد تا عربستان برای بهبود روابط با ایران 
پیشقدم شود و سیگنال هایی را از طرف مقامات 
عراقی برای ایران بفرستد. مشخصا در دورهای 
گذشته رایزنی ها در خصوص سوریه، لبنان، 
یمن و وضعیت شیعیان در منطقه گفت وگو 
شده است و ایران خط قرمزهای خود را در این 

خصوص مطرح کرده است. 
 آتش بس در یمــــن نیز حاصل 
گفت وگوهای اخیرا ایران و عربستان 

بوده است؟
در چهارمین دور از مذاکـــرات ایران و 
عربستان، موضوع یمن به صورت مشخص مورد 
مذاکره قرار گرفت و این باور وجود داشت که 
تداوم جنگ صرفا به تضعیف جامعه اسلامی 
منجر خواهد شد و نتایج مطلوبی در پی ندارد. 
پس از این گفت وگوها و تاکید ایران بر اینکه 
باید در یمن جنگ خاتمه یابد، آتش بس میان 
عربستان و یمن به صورت تدریجی در دستور 
کار قرار گرفت. عربستان به این علت به سمت 
آتش بس در یمن پیش رفت که قصد داشت تا 
تنش های خود را با ایران کاهش دهد و زیر فشار 
نیروهای یمنی نیز قرار نگیرد. در همین راستا 
شاهد بودیم که ادبیات تهاجمی عربستان نسبت 
به ایران نیز  کاهش پیدا کرده است. همین امر 
سبب شد تا در دور پنجم مذاکرات میان ایران و 

عربستان، نتایج مثبتی به دست  آید. 
 با این وجود می توان پیش بینی کرد 
که روابط دیپلماتیک دو کشور به زودی از 

سر گرفته می شود؟
امروز شرایط به گونه ای است که طرفین به 
سمت مسائل سیاسی در حال حرکت هستند 
و در همین راستا می توان گفت که مذاکرات از 
فاز امنیتی عبور کرده و وارد فاز سیاسی شده 
است. احتمال اینکه در آینده نزدیک وزرای 
خارجه ایران و عربستان دیدار داشته باشند 
بسیار زیاد است و اگر این دیدار حاصل شود، 
تحولی چشمگیر در مناسبات سیاسی ایران 
و عربستان به وجود خواهد آمد. به دنبال این 
اتفاق این احتمال وجود دارد که سفارتخانه های 
دو کشور نیز در پایتخت ها بازگشایی شود 
و روابط دیپلماتیک از سر گرفته شود. همه 
این موارد ریشه در این دارد که عربستان به 
شدت احساس انزوای سیاسی می کند و حتی 
هم پیمان های این کشور در منطقه که تا سال 
گذشته رابطه خوبی با عربستان داشته اند نیز 
در حال ایجاد قطب های دیگر هستند. به نظر 
می رسد که عربستان قصد دارد تا سه سال 
آینده یک نوع نرمش تاکتیکی در قبال ایران 
داشته باشد تا انتخابات آمریکا انجام شود و 
دولت آتی در ابتدای سال 2025 در آمریکا 
مستقر شود. پس از آن اتفاق است که عربستان 
سیاست های بلندمدت تری ترسیم خواهد کرد 
و اگر باز هم دموکرات ها فاتح انتخابات شوند، 
عربستان بیش تر به ایران نزدیک خواهد شد و 

تنش ها را کاهش خواهد داد. 

آرمان ملی – مطهره شــفیعی: بــه گواه 
بسیاری، صداوســیما را نمی توان رسانه ای متعلق 
به همه ســلایق به ویژه ســلایق سیاسی دانست. 
در عرصه های دیگر هم برخی تصمیمات مدیران 
صداوسیما سبب انتقاد شده است که حذف عادل 
فردوســی پور از جمله این اقدامات اســت. نکته 
قابل توجه اینجاســت که مدیران صداوسیما تا به 
امروز کمتر پذیرای اشــتباه های این رسانه بودند 
و اذعان بــه مخاطبان زیاد این رســانه می کردند 
اما دیروز پیمان جبلی این موضــوع را تایید کرد. 
اردیبهشــت سال گذشــته اعلام شــد بر اساس 
نظرســنجی مرکز تحقیقــات صداوســیما، در 
فصل پاییز ۱۳۹۹، شبکه های ســه سیما )۱ .5۱ 
درصد(، یک ســیما )۸ .50 درصد( و خبر معاونت 
سیاســی )4۶ درصد( به ترتیب در رتبه های اول 
تا ســوم پرمخاطب ترین شــبکه های تلویزیونی 
 قرار گرفتند و مشخص شد شبکه آموزش سیما با 
۸ .۱۱ درصد، شــبکه قرآن و معارف سیما با ۶ .۶ 
درصد و شبکه یک سیما با ۷ .5 درصد، بیشترین 
رشــد میزان مخاطب را نســبت به پاییز ۱۳۹۸ 
داشته اند. بر اساس این نظرسنجی، 4 .۷۷ درصد 
مردم در فصل پاییز بیننده برنامه های مختلف سیما 
بوده و به طور میانگین سه ساعت و ۳0 دقیقه پای 

برنامه های تلویزیون نشسته اند. میزان مخاطبان 
تلویزیــون در فصل پاییز ۹۹ نســبت به پاییز ۹۸ 
 حدود ۱ .۱ درصد رشــد داشــته اســت و حدود

 ۱ .25 درصد از بیننــدگان در پاییز ۹۹ بیش از 5 
ساعت در روز و ۶ .2۱ درصد هم »دو تا سه ساعت« 
در روز پــای برنامه های تلویزیون نشســته اند. بر 
اساس مقایســه نظرســنجی پاییز ۱۳۹۹ با پاییز 
۱۳۹۸، شبکه های سه، نسیم، چهار سیما و ورزش 

بیش ترین میزان افت مخاطب را تجربه کرده اند. 
 ریاست با شعار میانه روی؟

میانه ســال گذشــته بود که خبــر رفتن علی 
عسگری و جانشــینی جبلی تایید شد. عبدالعلی 
علی عسگری اگر چه سعی کرد خودش را مدیری 
میانه رو معرفی کند اما از همان ابتدا مشخص شد 
که میانه رو بودن او  با آنچه از صداوســیما پخش 
می شود تناسبی نداشــت که بارزترین نمونه آن 
پخش ســریال گاندو علیه تیم مذاکــره کننده و 
ظریف بود. در آن زمان انتظــار می رفت عملکرد 
علی عسگری در صداوسیما مانند مجوز پخش گاندو 
متوقف و با مدیریت جبلی بر مخاطبان این رسانه 
افزوده شود اما ظاهرا این تصور اشتباه بود چرا که 
از یک سو پخش برنامه های حمایتی از یک جناح 
متوقف نشد و از سوی دیگر بدنه صداوسیما با جبلی 

همراه نبودند. جبلی خوش شــانس هم نیست به 
عنوان نمونه هک شــبکه های صداوسیما در زمان 
ریاست او بود. ۱۶آذر ســال گذشته بود که رئیس 
سازمان صداوســیما با تأکید بر اینکه به حمایت 
تخصصی نخبگان دانشجویی نیاز داریم گفت: »به 
آمدن در جمع شما دانشجویان نیاز دارم و خواهشم 
این است که در کنار سخنرانی های جذاب و پرشور، 
کمک و همفکری کنید که مسائل صداوسیما حل 
شود. انشا ا... خداوند به همه ما کمک کند و بتوانیم 
مسیر را به درســتی دنبال کنیم.« وی با تأکید بر 
اینکه ما روابط عمومی نیستیم و جایگاه صداوسیما، 
روابط عمومی نیست، گفت: همه باید باور کنند که 
صداوسیما، روابط عمومی هیچ دستگاهی نیست و 
نخواهد بود، اما با افتخار تریبون نظام اسلامی است. 
او در ۱۷ اسفند سال گذشته هم مرجعیت خبری و 
اطلاع رسانی در فضای مجازی را مهم ارزیابی کرد 
و گفت: در دوره جدید باید بــه حداقل 5 میلیون 
کاربر و مخاطب در بخش های خبری برســیم که 
رســانه ملی در تولید محتواهای آموزشی در دوره 
کرونا به این هدف نزدیک شد. جبلی تصریح کرد: در 
دوره جدید، رسانه ملی را محدود به مرزهای ایران 
نمی دانیم و خود را رسانه ای بین المللی می شناسیم. 
مختصات جغرافیایی ما را محدود نخواهد کرد بلکه 

ما پیام انقلاب اسلامی را فراسوی مرزها به گوش 
دیگران خواهیم رساند. 

 اعتراف به واقعیت صداوسیما
اما اظهــارات جدیــد او کمی متفاوت اســت. 
پیمان جبلی، رئیس صداوسیما در ضیافت افطار 
با جمعی از هنرمندان تاکیــد کرد: همه باید خود 
را در برابر کاهش علاقه مخاطبان به صداوســیما 
مسئول بدانیم. او در دیدار با جمعی از هنرمندان 
گفت: همه ما، چه شــما به عنوان هنرمند، چه ما 
به عنوان مسئولین صدا و ســیما، باید از خودمان 
بپرســیم چرا احســاس علاقه ای که مخاطب به 
هنرمندان و آثارشــان داشت، کاهش یافته است؟ 
چرا بعضی آثاری که در گذشته با هزینه های کمتر 
ساخته می شــد، ماندگارترند؟ همه مان مقصریم 
و نمی توانیــم خودمان را تبرئه کنیــم. وی افزود: 
همه ما، چه شما به عنوان هنرمند، چه ما به عنوان 
مسئولین صدا و ســیما، باید از خودمان بپرسیم 
چرا احســاس علاقه ای که مخاطب به هنرمندان 
و آثارشان داشت، کاهش یافته است؟ چرا بعضی 
آثاری که در گذشــته با هزینه های کمتر ساخته 
می شد، ماندگارترند؟ همه مان مقصریم و نمی توانیم 
خودمان را تبرئه کنیم. رئیس سازمان صداوسیما 
با پرسیدن این ســوال که در اصالت دادن به ذائقه 
مخاطب و مرجعیت و محتوای رسانه کدام را ارجح 
دانسته ایم، گفت: به عنوان یک مخاطب، همکار و 
فردی که ۳0 سال در رســانه کار کرده معتقدم ما 
توالی و ترتیب بین مرجعیــت و جذابیت و محتوا 
را فراموش کرده ایــم. وی گفــت: دغدغه برخی 
ســازندگان، صرفا درصد مخاطب بــوده و درباره 
محتوا، دغدغه ای نداشته اند. اما می خواهم بر این 
نکته تاکید کنم کــه در دوران جدید، محتوا هم 
اولویت دارد. وی تکرار آثار بدون محتوا را به دادن 
پی در پی آب شور دریا به فردی تشنه تشبیه کرد و 
گفت: متاسفانه برخی ها این نگاه را توقف تولیدات 
تعبیر کرده اند و گفته اند جبلی دستور توقف ساخت 
سریال ها را داده اســت تا بین ما و شما که صاحب 
اصلی آنتن هســتید، اختــلاف بیندازند. چنین 
چیزی نیست و من بارها با حضور در پشت صحنه 
سریال ها، بر این نکته تاکید کردم که قصد ما اصلاح 
محتوا و فرآیند تولید است و نه متوقف کردن آنها. 

آرمان ملی- حمید شجاعی: دولت  های مختلفی که روی 
کارآمده اند تا هر اندازه نیز در حوزه های مختلف موفقیت حاصل 
کرده اند اما باز هم سویه نگاه جامعه به عملکرد اقتصادی دولت بوده 
و هر اندازه که دولت ها به لحاظ اقتصادی توانسته اند عملکرد مفید 
و موثری از خود بر جای بگذارند؛ جامعه به عملکرد آنها نمره داده 
است. دولت سید ابراهیم رئیسی نیز از این قاعده مستثنی نیست و 
اگر دولت می خواهد که جامعه را با خود همراه کند ؛ بیش از هر چیز 
باید تمرکز خود را بر حل مشکلات اقتصادی و معیشتی گذاشته و 
با برنامه ریزی دقیق مسائلی همچون افزایش قیمت ها در بازار ارز، 
سکه، خودرو و حتی مایحتاج عمومی زندگی مردم را مدیریت کند 
تا اعتماد لطمه دیده مردم تاحدی بازیابی شود. رسیدن به این مهم 
می تواند انتقادات وارد به عملکرد دولت را نیز کاهش داده و حمایت 

را بیشتر کند. 
 از برنامه ریزی تا تلاش برای رشد اقتصادی

شاید زمانی که دولت سیزدهم به ریاست آیت ا... سید ابراهیم 
رئیسی روی کارآمد کمتر کسی از حامیان دولت و پایگاه رای آن فکر 
می کردند که دولت در نخستین سال عملکرد خود به ویژه در حوزه 

شود. اقتصادی و معیشتی با برخی مشکلات روبه رو 
اما روند امور به سمت و سویی رفت که با 

گذشت چند ماه از تشکیل دولت و 
استقرار وزرا در حوزه های مشخص 
خود کم کـــم انتقادات نسبت به 
عملکرد ها بروز و ظهور کرد و پس 
از چنــدی دیگر نه اصلاح طلبان 

و منتقدان دولت که حتی برخی از 
اصولگرایان نیز از نوع رویکرد اقتصادی 

دولت لب به انتقاد گشودند. چه 
اینکــه حتی مجلـــس 

اصولگرای یازدهم کـه 
همراه ترین مجلـــس 
با دولت مستقر پــس 
از انقلاب به شمــار 
می رود نیز نسبت به 

نحوه عملکرد برخی وزرای اقتصادی دولت انتقادات را مطرح کرد. 
تا جایی که حتی عده ای از نمایندگان با جمع آوری امضا درصدد 
استیضاح برخی وزرا همچون عبدالملکی، وزیر کار و فاطمی وزیر 
صمت نیز بر آمدند که این مساله از سوی مجلس مسکوت ماند 
و به بعد از تعطیلات نوروز موکول شد. نکته اینجاست که امروز 
نارضایتی ها از نوع عملکرد دولت به سطح جامعه رسیده و مردم عادی 
که بخشی از آنها در معیشت روزانه شان نیز با مشکل مواجه هستند به 
عملکرد اقتصادی دولت انتقاد دارند. آنچه که بسیاری از کارشناسان، 
اقتصاددانان و صاحبنظران بر آن معتقدند این است که تیم اقتصادی 
دولت اساسا برنامه ریزی مشخص برای حل مشکلات اقتصادی و عبور 
از شرایط فعلی ندارند و آنچه دیده می شود اینکه مشکلات را به گردن 
دولت پیشین انداخته و آنها را مسببین وضع موجود می خوانند. در 
حالی که اگر نیک بنگریم یک سال از پایان دولت حسن روحانی 
گذشته است و این دولتمردان دولت سیزدهم هستند که با رویکردها 
و سیاست  های جدید همه امور را به عهده گرفته اند و اساسا از نظام 
بودجه ریزی تا سیاست  های اجرایی در ید اختیار  دولت سیزدهم 
است. البته این مهم را نباید از یاد برد که رئیس جمهور برای بهبود 
شرایط نهایت تلاش خودرا انجام می دهد و با حسن نیت و نظر در پی 
آن است که با رویکردها و استراتژی های مشخص جامعه را از شرایط 
موجود به وضع مطلوب سوق دهد. اما پرسش اینجاست که آیا برای 
این تغییر مهم نیروهای کارآمد و توانمند و از آن مهم تر برنامه ریزی 
مدونی وجود دارد؟ قدر مسلم آنچه انتظار می رود اینکه رئیس جمهور 
بیشتر باید با نخبگان، خبرگان و صاحب نظران اقتصادی به گفت وگو 
بنشیند و با مشورت های کارشناسی افرادی کارآمد و توانمند را به 
کار گمارد تا دولت در کوتاه مدت و با تصمیمات درست 
و منطقی جلوی افزایش لجام گسیخته 
قیمت ها را گرفته و در بلند مدت 
به سمت و سوی رشد اقتصادی 

حرکت کند. 
مشخصی  نقشــه   
بـرای حـل مشــکلات 

وجود ندارد
نماینده مــــردم تبریز 

در مجلس در رابطــــه با ناهماهنگی هایی که در تیم اقتصادی 
دولت وجود دارد و گاه در برخی موضوعات فرصت بروز پیدا 
می کند، اظهار داشت: مشکلاتی که الان در کشور وجود دارد این 
ناهماهنگی را ایجاد می کند، به این دلیل که نقشه مشخصی برای 
حل مشکلات وجود ندارد. وقتی ما نقشه نداریم، طبیعتا هر واحدی 
برای خودش تصمیم می گیرد. مسعود پزشکیان گفت: در شرایط 
کنونی وقتی تصمیم گیری ها به صورت جداگانه انجام می شود 
طبیعی است که شاهد ناهماهنگی باشیم، زمانی هماهنگی به 
وجود می آید که یک چارچوبی برای حرکت وجود داشته باشد، 
با شرایط کنونی مشکلات بیشتر خودش را نشان خواهد داد. وی 
درخصوص تعیین فرمانده واحد برای تیم اقتصادی دولت، عنوان 
کرد: ببینید اقتصاددان بودن یا فهمیدن اقتصاد با اینکه شما 
بخواهید اقتصاد را مدیریت کنید دو مساله جداگانه است. مجموعه 
نیروهایی که در دولت هستند از نظر کارشناسی اقتصادی که به 
نظر من یک تعدادی شان اصلا کارشناس اقتصادی هم نیستند اما 
اگر هم باشند اول باید در یک چارچوبی تفاهم کنند و بعد براساس 
مدیریت واحد هماهنگی به وجود بیاید. در حال حاضر آن تفاهمی 
که باید باهم داشته باشند هم وجود خارجی ندارد؛ در نتیجه چطور 
می شود مدیریت ها را هماهنگ کرد آن هم در شرایطی که سلایق 
مختلف وجود دارد. نایب رئیس مجلس دهم بیان کرد: مثلا پزشکی 
حداقل ۱0 - ۱5 فوق تخصص دارد یا برای مثال در زمینه جراحی 
قلب ۷ - ۸ رشته فوق تخصص وجود دارد، هیچ وقت یک پزشک 
نمی تواند در همه این حوزه ها نظر بدهد، اقتصاد هم همین طور 
است حدود ۱۱۸ زیرمجموعه دارد، ممکن است یک نفر در یک 
رشته یک نظر را داشته باشد وآن یکی دررشته دیگری نظرش 
بااین یکی موافق نباشدوهرکس داردبرای رشته خودش تصمیم 
می گیرد. عضو کمیسیون بهداشت مجلس ادامه داد: این مجموعه 
دولت است که نهایتاً باید راه حل برون رفت از چالش ها را به صورت 
برنامه ارائه می کرد تا اجزای مختلف برنامه ها را اجرا کنند؛ اما این 
برنامه اکنون وجود ندارد در نتیجه سلایق و تخصص های مختلف 
نگاه خاص خودشان را خواهند داشت. پزشکیان در واکنش به اینکه 
»در زمانی اعلام شد که از سوی آقای رئیسی یک برنامه ۷ هزار 
صفحه ای به اساتید دانشگاه ارسال شده است تا اعلام نظر کنند، این 
برنامه اکنون کجاست؟«، اظهار کرد: این را باید از خودشان بپرسید، 
آقای رئیس جمهوری که آن وقت می گفت که من اصلا قصدشرکت 
در انتخابات ندارم، خب این ۷ هزار صفحه را در مدت کوتاه چطور 
نوشت. چون این تعداد صفحه را یک هفته ای نمی شود، نوشت. اگر 
از قبل نوشتند تکلیف آن حرف چه می شود. وی تصریح کرد: اما 
مساله مهم درمجموع برای دولت نداشتن برنامه است و تا زمانی 
که این مساله برطرف نشود با تغییر افراد شاهد تغییر چندانی 

نخواهیم بود. 

مقصر گرانی ها کیست؟ دولت می گوید تحریم ها آنچنان تاثیری 
در وضعیت اقتصادی ندارد. فعال سیاسی اصلاح طلب می گوید: 
برخی دولتمردان هنوز در فضای انتخابات سیر می کنند و از آن بیرون 
نیامده اند. در فضای انتخابات، فرد مسئولیتی بابت گفته هایش ندارد و 
انتقاد کردن هم مالیاتی برایش صادر نمی شود و صورت حسابی برای 
شخصی که بی حساب و کتاب تحلیل های نه چندان درست اقتصادی و 
سیاسی می دهد، نمی آید. احمد شیرزاد با اشاره به اینکه بعد از انتخابات 
همین که آقایان مسئولیت می گیرند آن زمان دیگر باید حرف هایی که 
می زنند کارشناسی و حساب شده باشد، عنوان کرد: ما در 4 سال گذشته 
تورم بالا داشتیم، البته نه تورم ۶0 درصد اما به هرحال تورم بالا داشتیم 
و همه هم این موضوع را قبول دارند، ولی چرا به 4 سال پیش تر از آن 
نگاه نمی کنند که تورم تقریبا زیر ۱0 درصد بود؟ روحانی که امروز از او 
نقد می کنند 2 دوره با رأی بالا ریاست کرد آن زمان برجام و مذاکرات در 

حال پیشرفت بود و شرایط کشور به سمت نرمال می رفت. 

    

 برخی 
 در فضای انتخابات 

سیر می کنند

 تکلیف پول های 
 آزاد شده 

چه خواهد بود؟

  

افزایش تعرفه اینترنت 
 از راهکارهای 
محدودسازی

باز هم اقدامات ارتباطی حاشیه ساز شد. انتقادهای عیسی زارع پور 
وزیر ارتباطات و همکارانش از کم کاری های دولت قبل در توسعه 
زیرساخت های اینترنت، بالاخره کار دستشان داد و پای یک موضوع تازه 
به گرانی اینترنت باز شد که علامت سوال جدی در مقابل معتبربودن 
دلایل مطرح شده برای گران کردن این نیاز اساسی مردم قرار داد. 
نماینده مردم بستان آباد با انتشار یک توئیت خطاب به وزیر ارتباطات 
نسبت به گرانی و کندی اینترنت واکنش نشان داد. در ماه های اخیر، 
کیفیت اینترنت روز به روز بدتر شد و حالا هم وزارت ارتباطات گران 
شدن تعرفه تا سقف مصوبات قبلی را قانونی دانسته است. غلامرضا نوری 
که رئیس فراکسیون مستقلین ولایی مجلس یازدهم است با انتشار یک 
توئیت در حساب کاربری خود در توئیتر نوشت: »کاهش سرعت اینترنت 
و افزایش تعرفه آن از جمله راهکارهای طرح صیانت برای محدودسازی 
و مسدودسازی بود! وزیر محترم ارتباطات مراقب باشید سود اقتصادی 

و منافع سیاسی، پوست خربزه زیر پای شما نشود.«

به تدریج پول های مصادره ای باز گردانده و این سوال مطرح 
است که چگونه هزینه می شود. فعال سیاسی اصلاح طلب با 
اشاره به امید دولت برای ایجاد گشایش های اقتصادی بر اثر 
به نتیجه رسیدن مذاکرات افزود: مصداق بارز این مسئله را 
آنجا می توان مشاهده کرد که هنوز پولی به کشور وارد نشده 
است رسانه های همسو با دولت به ویژه صداوسیما از قول وزیر 
امورخارجه یا دیگر مسئولان نقل می کنند که پول ها به حساب 
بانک فلان کشور واریز شده است و هیأتی به آنجا رفته تا بررسی 
کنند چه طور می شود پول را به ایران منتقل کنند. علی صوفی 
افزود: کاملا مشخص است هیجانی در دولت وجود دارد، برای 
اینکه هرچه زودتر درآمدی که از محل انسداد دارایی های ما 
بوده، حاصل شود. اما در این میان یک سوال مهم وجود دارد و 
آن اینکه به فرض این پول به کشور وارد و به خزانه واریز شد، آیا 

دولت برنامه ای برای هزینه آن دارد؟ 

اعتراف رئیس صداوسیما: 

همه مقصریم؛ 
 نمی توانیم خودمان 
را تبرئه کنیم

»آرمان ملی« عملکرد دولت در حوزه معیشت مردم را بررسی می کند

عملیات سخت دولت برای پر کردن سفره مردم 
برنامه ریزی مدون و مشورت با نخبگان راه حل مشکلات

   
  مسعود پزشکیان: تغییر افراد، بدون داشتن برنامه تاثیر چندانی در عملکرد دولت نخواهد داشت

آرمان ملی: سفر هفته گذشته همسر، دختر و داماد 
رئیس مجلس به ترکیه با واکنش تعدادی از نمایندگان 
مواجه شد. به گزارش ایسنا، ۳0 فروردین ادعایی در 
فضای مجازی مطرح شد مبنی بر اینکه زهرا مشیر همسر 
رئیس مجلس، مریم قالیباف دختر رئیس مجلس به همراه 
همسرش امیررضا بحیرایی به ترکیه سفر کرده  و به دلیل 
حجم بالای بار در فرودگاه به مشکل برخوردند. محتوای 
بار خانواده قالیباف هم مرتبط با خرید سیسمونی بیان 
شد. ساعاتی بعد از انتشار این ادعا، الیاس قالیباف با انتشار 
متنی در صفحه شخصی خود در اینستاگرام ضمن رد خرید 
سیسمونی، از مردم ایران به دلیل این سفر عذرخواهی کرد 
و توضیح داد: »خواهرم و همسرش کاری انجام دادند که 
حتما غلط است. این سفر آن هم در این شرایط اقتصادی 
مردم یقینا اشتباه است . آنها برای خرید سیسمونی نرفته 
بودند و ناراستی ها و بزرگ نمایی هایی در متن های منتشر 
شده وجود دارد اما به هر صورت انجام این سفر خطایی 
نابخشودنی است، چرا که باعث می شود همه تهمت هایی 
که در گذشته به پدرم و خود آنها زده شده است را صحیح 
جلوه دهد. آنچه این خطا را نابخشودنی تر می کند آن است 
که به امید و اعتماد مردم ضربه می زند و زبان ضد انقلاب و 
بدخواهان را دراز می کند. این رفتار حتما مخالف نظر و مشی 
و مرام پدرم است. آنان که می خواهند خطای فرزند را به پای 
پدر بنویسند، بدانند که این کار از قبل مورد مخالفت ایشان 
قرار گرفته بود ولی متأسفانه نادیده گرفته شد. بنده به سهم 
خودم از همه مردم عذرخواهی می کنم و آنها هم حتما باید 
عذرخواهی نمایند. ان شاءا... خدا در این شب های قدر همه 
قصورها و خطاهای ما را ببخشد.« حالا با گذشت چند روز، 
تعدادی از نمایندگان به این اتفاق واکنش نشان دادند که 

در زیر می خوانید؛ 
 مجتبی توانگر نماینده تهران: »تجربه نشان داده است 
که پروژه های محفلی دارای اهداف سیاسی در ابتدای امر 
گرچه توفیقاتی دارند ولی در بلندمدت و با فرو نشستن 
غبارها، در نهایت به ضرر محفل طراحان تمام خواهد 
شد. از  رئیس  مجلس انتظار می رود تا از پیگیری پرونده 

پروژه بگیران محفلی دست نکشد.«   
محمد رشیدی نماینده کرمانشاه: »فرق است میان 
آنها که برای حلال نسنجیده خانواده خود عذرخواهی 
می کنند و آنها که همدست و شریک حرام قطعی خانواده 

خود هستند.«
محسن علیزاده نماینده سپیدان: »پروژه های سیاسی 
و امنیتی نمی تواند مجلس یازدهم را از ایستادن بر سر 
منافع مردم و مقابله با اقداماتی که مردم در آنها جایی 
ندارند بازدارد. پرونده سازی و جاسوس بازی، انحراف در 
سیاست ورزی امروز کشور است که امیدواریم دستگاه های 

امنیتی جلوی آن را بگیرند.«
عبدالعلی رحیمی مظفری نماینده سروستان: »حاشیه ها 
و تخریب ها به نظر عادی نیست!!!  لازم است دستگاه های امنیتی 
به سرعت درباره پرونده سازی سیاسی و امنیتی برای رئیس 
مجلس و تخریب او در ماجرایی که با مخالفت وی و عذرخواهی 
خانواده اش همراه بوده تحقیقات لازم را انجام داده و با عناصر 

پشت پرده احتمالی برخورد کنند.«
جلال رشیدی کوچی نماینده مرودشت: »اگر به اسم 
علی)ع(، با تمسک به عدالت علی)ع(، در شب شهادت 
علی)ع( به دنبال بردن آبرو از شیعه علی)ع( هستی، بدان 

راه ابن ملجم مرادی در پیش گرفته ای، اخوی!«
معصومه پاشایی بهرام نماینده مرند و جلفا: »ارتقاء 
پلیس، پایه گذار  پلیس زن و سامانه  پلیس ۱۱0 ،   هشتمین 
شهردار برتر دنیا که با تکیه بر توان داخلی پروژه های بزرگی 
چون پل صدر و تونل نیایش را انجام داد، سردار جنگ و 
اکنون تنها کسی که در مجلس یازدهم شایستگی ریاست 
مجلس را دارد! با این حرف ها چیزی از ارزش های  دکتر 

قالیباف کم نمی شود!« 
مهدی عسگری نماینده کرج: »اینکه عده ای از هر 
ماجرای کوچک و بزرگ به دنبال موج سواری جناحی و 
تسویه حساب سیاسی اند به کنار، اما ابهام و ناراحتی مردم را 
نباید نادیده گرفت. افکار عمومی می خواهد موضع  قالیباف 
درباره حواشی اخیر و یک بام و دو هوای حمایت از  تولید 
ملی را بداند، همراه با مردم منتظر پاسخ به این مطالبه ایم.«      
جلیل رحیمی جهان آبادی نماینده تربت جام و تایباد: 
»سیسمونی گیت و فشارها علیه  دکتر قالیباف یک برنامه 
طراحی شده برای انتخاب فردی تندرو به ریاست  مجلس است. 
قالیباف دارد تاوان مقاومت در مقابل طرح های غیرضروری 
تندروها را پرداخت می کند.   قالیباف مدیری عملگرا، میدانی 
و عاقل است. مشکل تندروها مدیریت عقلانی  مجلس است نه 

سفر ترکیه و  سیسمونی.«      
ولی اسماعیلی نماینده گرمی: »در وضعیت فعلی 
معیشت مردم، کارهای خارج از عرف پسندیده نیست و 
محکوم است؛ لیکن فرق است بین کسی که فورا از خطا 
فاصله می گیرد با کسانی که با لجاجت و کینه نمک به زخم 

مردم می پاشند.«
اردشیر مطهری نماینده گرمسار: »پرونده سازی های 
شخصی و خانوادگی امنیتی یا برای تسویه حساب امری 
در گذشته است یا برای معامله خواسته ای در آینده. 
  قالیباف در گذشته جلوی چه خواسته ای ایستاده یا در چه 
موردی حاضر به باج دادن نشده که با عکس زن و بچه اش 
با او برخورد شد دکتر محمدباقر  قالیباف با مجاهدت های 
ماندگار در  دفاع مقدس،  نیروی انتظامی ، نیروی هوایی 
سپاه، شهرداری تهران و اکنون ریاست مجلس به عنوان 
مدیری ولایی، جهادی و انقلابی منشأ خدمات ماندگاری 
بوده و به عنوان ریاست مجلس باقی خواهد ماند و تلاش 
دشمنان داخلی و خارجی و مخالفان آقای قالیباف در تقابل 

با او راه به جایی نخواهد برد.« 
مصطفی نخعی نماینده نهبندان: »مهم ترین هدف 
طراحی پروژه سیاسی امنیتی  سیسمونی گیت علیه رئیس 
مجلس، بالا بردن هزینه مخالفت وی با اراده جریانی خاص 
بود؛ هر کس جلوی ما بایستد با او تسویه حساب خواهد شد. 

آیا نقطه پایان این گعده ها فرا نرسیده است؟«   


